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Geacht Dagelijks Bestuur, 

U heeft ons op 9 april 2024 de voorlopige jaarstukken 2023, de Ontwerpbegroting 2025 en de 
Voorjaarsbrief 2024 toegezonden om de gemeenteraad de gelegenheid te bieden hierop een 
zienswijze in te dienen, De raad heeft deze stukken in de vergadering van 10 juni 2024 behandeld. 
Hieronder treft u de zienswijze van de raad aan.

Algemeen 
Allereerst starten wij met een compliment. Er is duidelijk een slag gemaakt in het helder opstellen van 
de stukken. Het werken met duidelijke doelen per opgave draagt bij aan de inzichtelijkheid. Ook is de 
toevoeging van indicatoren een welkome toevoeging. Zo wordt het op termijn mogelijk de resultaten 
en effecten van beleid en uitvoering beter te volgen. 

Ook danken we graag alle medewerkers die zich wederom hebben ingespannen, om onze inwoners 
waar nodig ondersteuning te bieden. 

Onderstaand geven wij onze opmerkingen mee op de toegezonden stukken. 
 
1. Jaarrekening GR Sociaal 2023
Graag geven wij een reactie op de Jaarstukken 2023. Allereerst zijn we blij met de aangekondigde 
webpagina die leidt naar het Sociaal Beeld 2023, waarop u meer inzicht biedt in de daadwerkelijke 
praktijk die achter de jaarstukken schuil gaat. Het maakt het papier meer "levend" en het maakt 
concreet, wat we doen en voor wie. 

We zien bij deze jaarstukken dat 2023 negatief afgesloten wordt. De toelichting op de veelal 
autonome groei van kosten kunnen we volgen. U geeft in de jaarstukken aan dat uw focus in 2023 
weer meer op de inhoud lag. We zien dat deze focus in 2024 en 2025 doorgetrokken wordt. Gezien de 
ontwikkelingen zijn we daar positief over. Nog steeds is ondersteuning van mensen op het terrein van 
inkomen hard nodig. Ook de groeiende vraag naar Wmo-voorzieningen en de veranderde vraag van 
de huidige bijstandsgerechtigden, zijn uitdagingen voor de toekomst. Zeker, in combinatie met de te 
verwachten minder gunstige financiële jaren die we tegemoet zien. U laat in de toegezonden stukken 
zien dat u hier oog voor heeft en ons daarin ondersteunt vanuit uw rol. 

We zien een onderbesteding op Ontwikkelen naar Werk. Deze onderbesteding wordt onvoldoende 
geduid. Juist de inzet op ontwikkeling voor deze doelgroep kan een impuls opleveren voor vraag naar 
personeel in onze gemeente en regio, en voor de opgave bestaanszekerheid. Graag vernemen wij 
waardoor deze onderbesteding tot stand kwam.  

Voorstel resultaatsbestemming   ICT Beweegt  
U doet bij de jaarrekening het voorstel aan het AB om een bedrag van € 200.000,- vanuit het positieve 
resultaat op de opgave bedrijfsvoering in te zetten voor ICT Beweegt. U vraagt dit om het project in 



2024 goed af te kunnen ronden. Gezien de onderbouwing en de incidentele aard van het voorstel 
kunnen wij dit voorstel aan het AB ondersteunen. 

2. Zienswijze op de Ontwerpbegroting 2025
De ontwerpbegroting 2025 sluit inhoudelijk aan bij de actuele ontwikkelingen. Vorig jaar vroegen we u 
meer oog te hebben voor de financiële uitdagingen waarmee de gemeente komende jaren te kampen 
hebben. We vinden het een goede zaak dat u hieraan invulling geeft. Verschillende besparingen 
worden al in 2025 ingeboekt. We zijn benieuwd welke resultaten dit oplevert en of dit daadwerkelijk de 
verwachte kostendemping brengt. We vragen u hierop te monitoren en via de rapportages hierin 
inzicht te geven. 

Gezien de kostenontwikkeling in het sociaal domein en het perspectief voor onze begroting blijft dit 
een stevig punt van aandacht. De inzet via de Bestuursopdracht is dan ook zeer welkom om de kosten 
binnen het sociaal domein in balans en toekomstbestendig te krijgen. 

3. Zienswijze Voorjaarsbrief 2024
Complimenten voor de verbeterde opzet van de Voorjaarsbrief, zoals vorig jaar was aangekondigd. 
Het geeft meer inzicht in de verschuivingen per opgave en de onderliggende redenen daarvoor. Wel 
zijn wij nog steeds van mening dat de informatie op gemeentelijk niveau inzichtelijk gemaakt moet 
worden. Dit maakt de interpretatie van wat de informatie in de rapportage voor onze gemeente lokaal 
betekent, direct mogelijk. Waarmee we beter onze sturingstaak kunnen invullen. Wij vragen u daarom 
opnieuw, in lijn met onze eerdere zienswijzen en de verzoeken van diverse andere regiogemeenten, 
om de (financiële) ontwikkelingen in de rapportage op gemeenteniveau inzichtelijk te maken. 

Vervanging HRM-pakket Drechtwerk
U stelt voor een bedrag van € 250.000,- uit de bestemmingsreserve te onttrekken, ter bestemming 
voor vervanging van het HRM-pakket AFAS. Hiertoe was in het laatste AB Drechtwerk besloten, maar 
dit besluit was nog niet doorvertaald als begrotingswijziging via een besluit van het AB GR Sociaal. 
We stemmen hier mee in. 

Tot slot
De huidige krapte op de arbeidsmarkt bemoeilijkt de realisatie van onze taken en ambities. Door 
decentralisaties en nieuwe wetgeving is de omvang van het gemeentelijk werkpakket de afgelopen 
jaren fors gegroeid. Daarnaast heeft gemeente Papendrecht zelf een aantal ambities maar zijn ook de 
financiële vooruitzichten onzeker. Gemeentelijke samenwerking en innovaties zijn daarom 
noodzakelijk om de realisatiekracht van gemeenten op peil te houden. We willen daarbij voortbouwen 
op de kracht van onze gemeenschappelijke regelingen. 

In de aanbiedingsbrief die u meezendt met de stukken geeft u kort aan welke concrete uitdagingen er 
voor ons liggen op het terrein van de Wmo en Participatiewet. U stelt daarbij dat er wezenlijk iets 
anders nodig is, willen we de toekomst van het sociaal domein bestendig houden. We zien in de 
stukken de inspanningen terug die u doet om dit vanuit uw positie voor elkaar te krijgen en we 
waarderen deze. We herkennen ook de rol die wij daar als gemeente in te vervullen hebben. Graag 
zetten we de goede samenwerking met u voort, ook in deze tijd waarin de gezamenlijke uitdagingen 
voor de toekomst lastig zijn. We verkennen graag samen met de GR'en de regiogemeenten de 
kansen om onze slagkracht te vergroten.

Wij vertrouwen erop u hiermede voldoende te hebben geïnformeerd,

Hoogachtend, 
de griffier, de voorzitter,

M.A.J.R. Hermans M.J.M. van Driel




